
Protokół nr XIX/2016 
z XIX Sesji VII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 20 maja 2016 r. 

 
W XIX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Elżbieta 
Zajączkowska- Matejko. 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 

Otwarcia XIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  19 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 

uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Nie zgłoszono. 

4. Przyjęcie protokołu z  XVIII Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z Państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z XVIII sesji Rady Gminy? Nie widzę zgłoszeń, wobec tego uważam, że 
protokół z XVIII Sesji został przyjęty bez uwag. 
 
II. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym. 

Mieliśmy posiedzenie zespołu, który składał się z pracowników gminy. 
Ustalaliśmy wyposażenie do nowo budowanych przedszkoli. Ponadto złożyliśmy 
wniosek o środki unijne na pokrycie kosztów prowadzenia przedszkoli przez okres 
jednego roku. Od kosztów osobowych, 10% mogliśmy wnioskować na wyposażenie. 
W związku z tym, że projekty będą rozpatrywane do końca sierpnia  musimy 
wcześniej podjąć działania, żeby 1 września dzieci mogły wejść do przedszkoli 
wyposażonych. Przygotowaliśmy pełen zestaw wyposażenia. W najbliższych dniach 
będziemy ogłaszali przetarg. W momencie kiedy będzie pozytywnie oceniony nasz 
wniosek o dofinansowanie,  środki wydane przez nas będą refundowane.  

Brałam udział w podpisaniu porozumienia partnerskiego „Kajakiem przez 
Pomorze”. Budujemy dwa szlaki kajakowe. Uzupełniamy szlak na Raduni w 
miejscowości Straszyn oraz będziemy budowali nowy na rzece Motławie. W 
przypadku Raduni partnerem wiodącym jest gmina Stężyca. 

29 kwietnia został otwarty kolejny sezon żeglarski w Wiślince. Bardzo 
cieszymy się, że już rozpoczęły się zajęcia. Dziękuję Państwu Radnym, tym którzy 
byli obecni na tym otwarciu. Ważne jest, żeby tego typu akcje wspierać. 

Toczyły się w urzędzie prace dotyczące rozwikłania sprawy służebności. 
Zmieniła się ustawa,  w której  został nałożony obowiązek przed wybudowaniem 
infrastruktury technicznej ustanowienie służebności, jeżeli inwestycja jest w 
obszarach ( w naszym przypadku) działek gminnych. Bardzo to utrudnia proces 



inwestycyjny. Inwestycje związane z budową infrastruktury przedłużają się w czasie. 
Najpierw trzeba ustanowić służebność, żeby móc budować przewidziane sieci. 
Myślę, że przygotowaliśmy , przy pomocy państwa radców prawnych, pośrednie 
wyjście, żeby nie hamować rozwoju uzbrojenia terenu. Dotyczy to każdej sieci: 
wodociągów, kanalizacji, energii i gazu. Może docierają do Państwa sygnały, że 
pewne rzeczy idą nieco wolniej, ale musimy postępować zgodnie z obowiązującymi 
przepisami.  

7 maja odbyła się już 8 edycja „Żuławskiego Tulipana”. Dziękuję serdecznie 
wszystkim mieszkańcom, którzy wzięli udział w przygotowaniu tej niezwykłej imprezy, 
ochotnikom Ochotniczej Straży Pożarnej, Straży Gminnej, zespołowi „Jagódki”, 
wszystkim, którzy pomogli. Myślę, że kolejną edycję możemy zaliczyć do bardzo 
udanej. Dużo osób przyszło. Odbiło się to szerokim echem w mediach i u odbiorców.     

Brałam udział w konferencji dotyczącej bezpieczeństwa w szkołach.  
Odbyłam spotkanie z nowo powołanym dyrektorem Agencji  

Nieruchomości Rolnej Panem Śliwickim. Rozmawialiśmy o współpracy, o 
uporządkowaniu stanu prawnego niektórych nieruchomości, o które zabiegamy jako 
gmina. Od pewnego czasu czekamy na przekazanie nam terenu pod boisko 
sportowe w Roszkowie. Mówiliśmy też o innych gruntach, muszą one być 
przeznaczone na cel publiczny. Terenów agencyjnych na terenie naszej gminy jest 
już stosunkowo mało. Bardzo się cieszę z tego spotkania, bo być może jeszcze uda 
nam się na nasze zadania pozyskać działki. 

Opracowujemy program rozwoju gminy. Współpracujemy z firmą z Poznania. 
Odbyło się kolejne spotkanie, na którym weryfikowaliśmy pewne dane. Część danych 
do tego opracowania jest brana z GUS-u. Nie wszystkie dane się zgadzały, dlatego 
było niezbędne to spotkanie, na którym wnieśliśmy szereg uwag do przedstawionego 
nam materiału. Teraz czekamy na finalną wersję, wówczas również Państwu to 
opracowanie przekażemy.  

Nasza gmina została zaproszona na bardzo ważną konferencję w grupie 
Lotos. Dotyczyła ona zorganizowania w miesiącu wrześniu ćwiczeń związanych z 
bardzo poważną awarią technologiczna w Lotosie i działaniami, które zostaną 
podjęte przez jednostki ratownictwa. Nasza gmina została przewidziana w tych 
ćwiczeniach. 
Mieliśmy piękną uroczystość z mieszkańcami naszej gminy, którzy ukończyli 90 lat.  
Odbyły się spotkania z dyrektorami szkół dotyczące zatwierdzenia arkuszy 
organizacyjnych pracy szkół. Ruchy kadrowe oraz zapisy w arkuszach odbywają się 
do końca maja. Ponadto rozmawialiśmy na temat jak zapowiada się rok szkolny. 
Jesteśmy prawie już gotowi na rozpoczęcie nowego roku szkolnego. Z ważniejszych 
inwestycji w szkołach w czasie wakacji będzie: wymiana instalacji elektrycznej w 
szkole w Łęgowie na parterze, oraz malowanie pomieszczeń. Trwają prace 
wykończeniowe w Rotmance, pozostałe szkoły są w zasadzie przygotowane. Jeśli 
chodzi o frekwencje   to sytuacja się powtarza, że rodzice nie w terminie zapisują 
dzieci. Pomimo tego sytuacja ilościowa dzieci się nie zmienia. 
III. Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie zgłoszono.  
IV. Sprawy sołeckie. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. 

Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Pan Bogdan Laskowski – byliśmy z Panem X u Pana Skoniecznego z prośbą o 
reakcje na złomowiec  „Johny”. Pan stwierdził, że zostaną pobrane próby gleby. 



Chciałbym dowiedzieć na jakim etapie to jest. Obiecano nam to, a minęło już pół 
roku. 
Pan Jerzy Feliksiak – przyjeżdżają panowie kosić trawę, jeden przyjeżdża kosi 

kawałek, drugi podobnie. Czy nie można by było zorganizować żeby jedna osoba, 
jedna firma to robiła? Drugie pytanie: czy na lato będzie trochę więcej koszy na 
śmieci? 
Pani Katarzyna Sulima – przejęliśmy świetlicę w styczniu, a teren dookoła świetlicy 

nie jest wykaszany.  Przyjechali panowie kosić, wykosili teren koło kościoła, plac 
zabaw a dookoła świetlicy nie. Tak samo nie jest koszony teren koło poczty. Bardzo 
bym prosiła, żeby te dwa tereny ująć w koszeniu. Prosiłabym też o jeden kosz na 
śmieci na drodze od szkoły na osiedle. Jest to ścieżka bardzo zaśmiecana.  
V. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Pruszcz Gdański 
na lata 2016 – 2018   
Projekt uchwały odczytała E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwa-
ły pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/27/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania 
rodziny w Gminie Pruszcz Gdański na lata 2016 – 2018.                                                                                                                              
 
2.zmiany uchwały budżetowej na rok 2016 
Projekt uchwały odczytała M. Lica – Skarbnik Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/28/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2016.                                                                                                                              
 
3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/29/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pruszcz Gdański.                                                                                                                              
 
4. wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla Gminy Kolbudy na 
zadanie pn. Budowa obiektu szkolnego w Kowalach na terenie gminy Kolbudy 
przy. ul. Apollina 

Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak – Wójt Gminy. 



Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy  i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.   
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/30/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej dla Gminy Kolbudy na zadanie pn. Budowa obiektu szkolnego w 
Kowalach na terenie gminy Kolbudy przy. ul. Apollina. 
 
5.podjęcia współpracy Gminy Pruszcz Gdański z Gminą  Cedry Wielkie i Gminą 
Miejską Pruszcz Gdański  w celu realizacji przedsięwzięcia pn. „Pomorskie 
trasy rowerowe o znaczeniu międzynarodowym R-10 I Wiślina trasa rowerowa 
(R-9)”. 
Projekt uchwały odczytała M. Maciuk – pracownik merytoryczny. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/31/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie podjęcia współpracy Gminy Pruszcz Gdański z 
Gminą  Cedry Wielkie i Gminą Miejską Pruszcz Gdański  w celu realizacji 
przedsięwzięcia pn. „Pomorskie trasy rowerowe o znaczeniu 
międzynarodowym R-10 I Wiślina trasa rowerowa (R-9)”. 

 
6.założenia Gminnego Przedszkola w Straszynie  
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska – pracownik merytoryczny.                                                                     
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/32/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie założenia Gminnego Przedszkola w Straszynie 

                                                                                                                    
7.nabycia nieruchomości zabudowanej – działki nr 67/1 w obrębie geodezyjnym 
Cieplewo  
Projekt uchwały odczytał K. Miliński - kierownik ref. GPiRG.                                                                                                                              
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński- wydaje mi się, że wiem który to jest budynek. Pytanie moje: 
jakie mamy plany, będziemy rozbierać te budynki? 
Pan Krzysztof Miliński – tak, one są do rozbiórki 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/33/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie nabycia nieruchomości zabudowanej – działki nr 
67/1 w obrębie geodezyjnym Cieplewo. 
                                                             



8.nabycia działek nr 109/19 i nr 109/21 w obrębie geodezyjnym Juszkowo                          

Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik ref. GPiRG. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Zygmunt Zalewski – uważam, że przyjęcie tej uchwały jest przedwczesne i by-
łaby ona w kolizji z uchwałą nr XX/65/2012, w której w jednym z  punktów napisano, 
że właściwa umowa przejęcia działki przeznaczonej pod drogę wraz z infrastrukturą 
zostanie zawarta dopiero po podpisaniu przez właściciela i gminę umowy w sprawie 
współfinansowania budowy przedmiotowej drogi. Nie słyszałem, żeby takie porozu-
mienie było do tej pory podpisane.  
Pani Magdalena Kołodziejczak – procedura, o której Pan mówi musi być przepro-
wadzona. Jednak w sytuacji jeśli my tego wszystkiego nie dopełnimy to ta uchwała 
nie może być skonsumowana. Trudno podpisać umowę na współfinansowanie jeżeli 
nie mamy woli przejęcia. Jeśli nie zrealizujemy tych zapisów,  które pan zauważył to 
nie będziemy mogli przejęć tej drogi. Jeśli dzisiaj podpiszemy umowę z właścicielem, 
a Państwo powiecie, że nie przejmujemy, to nasza praca i umowy podpisywane są 
bezzasadne. Mamy tego świadomość i znamy zapisy tej uchwały.   
Pan Zygmunt Zalewski – w tej samej uchwale jest również paragraf 4: po ustaleniu 

warunków oraz wysokości ceny nabycia Wójt Gminy występuje do Rady Gminy z 
wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez gminę 
drogi wewnętrznej. Są to dwa punkty, co do których mam wątpliwości czy możemy 
podejmować tą uchwałę. 
Pani Magdalena Kołodziejczak – panie radny ta droga będzie przekazana nieod-
płatnie. Jest to ustalone. Mamy oświadczenia podpisane przez właścicieli, że nieod-
płatnie przejmujemy tą drogę.   
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 osób, przy 3 głosach wstrzymujących się i 1 głosie 
przeciw Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/34/2016 z dnia 20 maja 2016r. w 
sprawie nabycia działek nr 109/19 i nr 109/21 w obrębie geodezyjnym Juszkowo                          
 
9.nadania nazw ulic w miejscowości Cieplewo 
Projekt uchwały odczytał K. Miliński – kierownik ref. GPiRG. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska  i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XIX/35/2016 z 
dnia 20 maja 2016r. w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Cieplewo. 
 
VI. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA. 
VII. WOLNE WNIOSKI. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałbym poinformować, że 

został złożony na moje ręce wniosek.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść wniosku. Wniosek stanowi załącznik nr 2 
do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałbym poinformować 

Szanowną Radę, że 4 maja odbyłem spotkanie z radnym Adamem Szpałą. Spotkanie 
miało na celu zdyscyplinowanie radnego, gdyż pojawiające się absencje nie 



świadczą dobrze o wykonywaniu mandatu radnego. W trakcie rozmowy Pan Adam 
wyjaśnił swoją sytuację  w pracy, bardzo trudną, związaną z nadmiarem obowiązków 
i brakami kadrowymi w firmie. Oświadczył jednocześnie, że pracodawca zobowiązał 
się, że w najbliższym czasie Pan Adam będzie mógł uczestniczyć w pracach  Rady 
Gminy. Pracodawca przesłał na moje ręce stosowne oświadczenie  Nie będę 
komentował ani jednego, ani drugiego pisma. W stosownym czasie zajmie się tym 
Rada Gminy na podstawie stosownych przepisów. 
W/w oświadczenie pracodawcy stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
VIII. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – w wyniku wyczerpania porządku 

obrad stwierdzam, że XIX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VII Kadencji została 
zakończona o godz. 10:10. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na XX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VII kadencji w 
dniu 17.06.2016r. 
 
 

    


